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Kære Lone Loklindt,

Vedr.: Anmodning om deputation

Af forslaget til finanslov for 2013 fremgår det af en tekstanmærkning nr. 23.23.08 under Miljøministeriet, at 
Dansk Retursystem A/S skal indbetale kr. 64 mio. i 2013 og 2014 og 75 mio. kr. i 2015 og frem.

Ikke-indløst pant opstår inden for pant- og retursystemet. Midlerne anvendes i dag inden for pant- og retur-
systemet til en lang række formål, fx til at forbedre pantsystemet, gennemføre kampagner, udbetale 
håndteringsgodtgørelse til butikker, tilskud til Fondet Hold Danmark Rent m.v.

Det koster noget at drive pant- og retursystemet. Indtægter fra skrot og ikke-indløst pant kan ikke alene 
finansiere indsamlingen af tomme flasker og dåser. Derfor må selskabet opkræve indsamlingsgebyrer, der 
betales af bryggerierne og tapperierne. Når et indsamlingssystem, der økonomisk ikke kan hvile i sig, ikke 
længere kan disponere over en meget stor andel af sine egne indtægter til at drive indsamlingen, vil det få 
meget store konsekvenser for indsamlingssystemet. På samme måde får det naturligvis meget store 
konsekvenser for pantsystemet, herunder miljømæssige, hvis det danske pant- og retursystem pludselig 
mister i gennemsnit 72 mio. kr. om året.

På den baggrund skal Bryggeriforeningen hermed anmode om at få et foretræde for Folketingets 
Miljøudvalg med henblik på at orientere om de forventede konsekvenser for pantsystemet, herunder især 
de miljømæssige konsekvenser, såfremt Folketinget vedtager tekstanmærkningen.

I deputationen vil deltage repræsentanter for Bryggeriforeningen og for dagligvarehandelen, sidstnævnte 
v/De Samvirkende Købmænd.
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